



ပြည်သူ့အရင်ခွင် - People's Embrace

နိုင်ငံတကာ ဒီမိုကရေစီနေ့ အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာ

၁။ ၂၀၀၇ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့က ဒီမိုကရေစီ မူဝါဒတန်ဖိုးများကို မြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် နိုင်ငံတကာ ဒီမိုကရေစီနေ့ဟု သတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်းကို မြန်မာစစ်တပ်ကို စွန့်ခွာလာသူတစ်ဦးအနေဖြင့် ၂၀၂၂ခုနှစ်မှသာ လေ့လာသိရှိခွင့်ရခဲ့ပါသည်။

၂။ မြန်မာစစ်တပ်သည် အထက်လူကြီးများ အာဏာတည်မြဲရေးအတွက် အမိန့်လိုက်နာခြင်းကိုသာ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရာ သာမန်အရာရှိများနှင့် အောက်ခြေတပ်သားများအတွက် ဒီမိုကရေစီဟူသော ဝေါဟာရသည် အင်မတန်မှပင် အလှမ်းဝေးခဲ့ပါသည်။ တစ်နည်းဆိုရလျှင် စစ်တပ်၏ ဝါဒဖြန့်သိမ်းသွင်းမှုများအောက်တွင် ဒီမိုကရေစီဟူသည် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် တစ်ပါတီတည်းနှင့်သာ စပ်ဆိုင်သကဲ့သို့ တပ်သားများကို ခံစားရစေခဲ့ပါသည်။ ဒီမိုကရေစီနှင့် ပတ်သက်ဆက်နွယ်သော ပြည်တွင်းပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် တိုင်းပြည်မတည်မငြိမ်ဖြစ်စေရန်၊ အနောက်ဝါဒမှိုင်းများကို ဖြန့်ချိရန်လုပ်ဆောင်နေကြခြင်း ဖြစ်ကြောင်းဟုသာ နားလည်ခဲ့ရပါသည်။

၃။ ၂၀၀၈ အခြေခံဖွဲ့စည်းပုံဥပဒေကို မတရားသဖြင့် အတည်ပြုပြီးသောနောက်တွင် မြန်မာစစ်တပ်အနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီကို ရှောင်လွှဲနေ၍မရတော့သောအခါ ခေတ်မီဟန်ဆောင်၍ "စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်"ဟူသည့် အသုံးအနှုန်းကို တွင်တွင်သုံးလာခဲ့ပါသည်။ သာမန်အရာရှိများ၊ တပ်သားများအနေဖြင့်မူ ဒီမိုကရေစီနှင့် အလှမ်းနီးလာချင်းမရှိဘဲ "ခိုင်းတာလုပ်၊ ကျွေးတာစား၊ ပြန်မပြောနဲ့" အဆင့်ဖြင့်သာ ကျင်လည်ခဲ့ရပါသည်။

၄။ တပ်တွင်း လူ့အခွင့်အရေးဆိုသည်ကို မမြင်ခဲ့ရသကဲ့သို့ အလိုမတူဘဲ ခေါင်းစဉ်အမျိုးမျိုး တပ်၍ လစာဖြတ်ခံရခြင်းများ၊ သာမန်အရာရှိ/တပ်သားများ၏ ဇနီးမယားများအနေဖြင့် အထက်အရာရှိကတော်များ၏ ခိုင်းဖတ်သဖွယ် အဆင့်ဆင့် ပြုမူခံရခြင်းများ၊ တိုင်ရင်းသား လူမျိုးများဖြစ်ခြင်း၊ ဗုဒ္ဓဘာသာမဟုတ်သည့် အခြားဘာသာဝင်များဖြစ်ခြင်းနှင့် လိင်စိတ်ဖြစ်တည်မှု မတူကွဲပြားခြင်းတို့ကို အခြေခံ၍ အနိုင်ကျင့်ခံရခြင်းများ စသည့် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများ ရှိခဲ့ပါသည်။ ယင်းသို့ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကြောင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် အလှမ်းဝေးခဲ့ရသော တပ်သားတို့ကိုယ်တိုင်လည်း အခြားပြည်သူတို့၏ အခွင့်အရေးများကို အလေးထားခြင်းမရှိတော့ဘဲ နိုင်ငံထက်စီးနင်းပြုမူခြင်း၊ အကြမ်းဖက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြပါသည်။



ပြည်သူ့အရင်ခွင် - People's Embrace

၅။ ယင်းသို့ "ဒီမိုကရေစီ"ကို ဒေဝေါသဖွယ် ကြောက်စရာပုံသွင်း၍ ပုံဖျက်ခဲ့မှုတို့ကြောင့် တပ်တွင်းမှ လူအများစုတို့သည် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတည်ဆောက်ရေး လမ်းကြောင်းတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိဘဲ အနှောင့်အယှက်ပင် ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ခေတ်မီ၍ အမြင်ပွင့်လင်းလာသော ပြည်သူတို့က ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများကို ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်လာကြပြီး ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတည်ဆောက်ရန် အခြေခံဖြစ်သည့် မိမိဆန္ဒအလျောက် မဲပေးခြင်းဖြင့် ပါဝင်လာနေကြသော်လည်း တပ်ထဲနေသူများက မိမိတို့ကိုယ်တိုင်ပင် သတိမပြုမိဘဲ ဒီမိုကရေစီနှင့်ဝေးရာ အာဏာရှင်တည်မြဲရေးအတွက် အဘက်ဘက်မှ အင်တိုက်အားတိုက်ပါဝင်ပေးခဲ့ကြပါသည်။ အာဏာသည် သေနတ်ဖျားမှလာသည်ဆိုသည့် ဆိုရိုးအရပင် သေနတ်တစ်ခုတည်းသာ အားကိုးစရာရှိသည့် စစ်တပ်အင်အားကြောင့်ပင် အလွန်အရှုပ်ဆိုး အကျည်းတန်သော အာဏာသိမ်းမှုကြီးကို ၂၀၂၁ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ပါသည်။

၆။ ဘီစီ ၅၀၀ကျော်ကပင် ဂရိနိုင်ငံတွင် ပုံစံတစ်မျိုးဖြင့် စတင်ပေါ်ထွန်းခဲ့သည့် ဒီမိုကရေစီသည် နှစ်ပေါင်း ၂၅၀၀ကျော် ကြာသည့် ၂၀၂၂ခုနှစ်ရောက်သည်အထိ မြန်မာပြည်နှင့် အလှမ်းဝေးနေရသေးသည်မှာလည်း ရင်နာဖွယ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော်လည်း အဖက်ဖက်က ဖိနှိပ်ထားသည့် စစ်တပ်အတွင်းတွင်ပင် မိမိအပါအဝင် နောက်ပိုင်းနှစ်များတွင် ဒီမိုကရေစီ၏ အဖူးအငုံများကို ရေးတေးတေးမြင်ခဲ့ရသူများက အာဏာသိမ်းပြီးချိန်မှစ၍ တပ်ကိုစွန့်ခွာလာကြသည်ကိုလည်း တွေ့မြင်နေရပါသည်။

၇။ မိမိကိုယ်တိုင်လည်း ပြည်သူ့အရင်ခွင်အပါအဝင် နွေဦးတော်လှန်ရေးတွင် ပါဝင်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ပြီးနောက်မှသာ အများဆန္ဒကို အလေးထားရင်း လူနည်းစုကိုလည်း လေးစားသည့် ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့် ထိတွေ့ကျွမ်းဝင်ခွင့် ရခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံအုတ်မြစ်များဖြစ်သည့် လွတ်လပ်စွာ စုံရွဲခွင့်၊ ဖွဲ့စည်းခွင့်၊ အဆောက်အအုံ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာ ပြောဆိုခွင့်၊ တန်းတူပါဝင်ခွင့်၊ သာတူညီမျှရေး၊ နိုင်ငံသားဖြစ်ခွင့်၊ မဲပေးခွင့်၊ လူနည်းစုအခွင့်အရေးအစရှိသည်တို့သည် မည်သူမဆို ရရှိသင့်သည့် အခွင့်အရေးများဖြစ်သည်ဟု တပ်ကိုစွန့်ခွာလာသူများကလည်း ယုံကြည်လာကြပါသည်။

၈။ တပ်နှင့်ရဲမှ စွန့်ခွာလာသူ CDM သူရဲကောင်းများအနက် အချို့မှာ လက်နက်စွဲကိုင် တိုက်ပွဲဝင်ပြီး ကျဆုံးခြင်းများလည်း ရှိခဲ့ပါသည်။ အချို့မှာ အကြမ်းဖက်စစ်တပ်၏ ပြန်လည်းဖမ်းဆီးခြင်းကို ခံခဲ့ရပါသည်။ ၎င်းတို့၏ စွန့်လွှတ်စွန့်စားမှုများကို ယနေ့ နိုင်ငံတကာ ဒီမိုကရေစီနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် ထပ်လောင်း ဦးညွတ်အလေးပြုပါသည်။



ပြည်သူ့အရင်ခွင် - People's Embrace

၉။ ပြည်သူ့အရင်ခွင်အဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း အဖွဲ့စတင်ဖွဲ့စည်းသည့်အချိန်မှစ၍ ယနေ့အထိ တပ်တွင်းမှ စွန့်ခွာလိုသူများကို ကူညီစီစဉ်ပေးခြင်း၊ စွန့်ခွာလာပြီးသူများ၏ နေထိုင်ရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးတို့အတွက် ကိုယ်စွမ်းဉာဏ်စွမ်းရည်ရှိသရွေ့ ထောက်ပံ့ကူညီခြင်း၊ အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရအောက်ရှိ ဌာနအသီးသီးနှင့် ပူးပေါင်း၍ မူဝါဒဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် တပ်စွန့်ခွာသူများကို အသိအမှတ်ပြုရေးလုပ်ငန်းများ အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ယနေ့ချိန်ထိ တပ်နှင့်ရဲစွန့်ခွာသူ ၂၂၀၀ကျော်အတွက် ပြည်သူ့အရင်ခွင် ကိုယ်ပိုင်ရန်ပုံငွေ သိန်း၁၀၀၀ခန့်နှင့် အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရမှ အားဖြည့်ငွေ ၁၁၀သိန်းကို ဖြန့်ခွဲထောက်ပံ့ပြီး CDMကုဒ်ထုတ်ပေးခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ အပြင် ပညာရေးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ချိတ်ဆက်၍လည်း တပ်နှင့်ရဲ CDMများ၏ မျိုးဆက်သစ်များအတွက် အတန်းပညာဆက်လက်သင်ကြားရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အွန်လိုင်းဆေးခန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

၁၀။ ယခုလပိုင်းများတွင် သမားရိုးကျ တပ်တွင်းစွန့်ခွာသူများ လျော့နည်းလာသော်လည်း တိုက်ပွဲဖြစ်နေသည့် အရပ်ဒေသများတွင် EROများနှင့် ချိတ်ဆက်၍ လက်နက်ချအလင်းဝင်သူများ ဆက်လက်ရှိနေသည်ကို တွေ့မြင်ရပါသည်။ တပ်တွင်းကျန်ရစ်နေသူများကို ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းဟုသည် ၎င်းတို့ယုံကြည်အားထားသည့် တပ်မတော်ကို ဖျက်ဆီးမည့်အရာမဟုတ်ပဲ ၎င်းတို့၏ လူနေမှုဘဝအနေအထားကို ပြောင်းလဲမြှင့်တင်ပေးနိုင်သည့် တန်ဖိုးများဟု ယုံကြည်လာစေရန် သိမ်းသွင်းနိုင်ပါက ယခုထက်ပို၍ တပ်ကို စွန့်ခွာလာကြမည်ဟုလည်း ပြည်သူ့အရင်ခွင်အဖွဲ့အနေဖြင့် ယုံကြည်ပါသည်။ ယင်းယုံကြည်ချက်အရ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်လည်း ဆန္ဒရှိပါသည်။

၁၁။ ပြည်သူ့အရင်ခွင်အဖွဲ့အနေဖြင့် အာဏာရှင်၏ ပင်မထောက်တိုင်ဖြစ်သည့် အကြမ်းဖက်စစ်တပ်အင်အားလျော့နည်းစေရန် အဘက်ဘက်မှ နည်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ဆက်လက်လှုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ် တည်ဆောက်ရေးတွင် တတပ်တအား ဆက်လက်ပါဝင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိပြုပြောကြားရင်း နိုင်ငံတကာဒီမိုကရေစီနေ့အတွက် ဤသဝဏ်လွှာကို ပေးပို့အပ်ပါသည်။

